

周颂琪博士

腾讯港澳及跨境金融事务总监

BA, BSc, PhD – Management Information System [(PolyU (H.K.)] CFT, CIPP/E, CIPP/A, CIPM Fellow of Information Privacy (FIP) and Co-Chair of the International Association of Privacy Professionals (IAPP)

周博士现任腾讯港澳及跨境金融事务总监,协调多个区块链及人工智能相关的金融项目。周博士同时兼任腾讯金融学院总监,规划及统筹腾讯在金融科技人才培养上的投入,与各监管及高校合作推动香港成为金融科技人才高地。在入职腾讯之前,周博士是香港浸会大学财务及决策学系课程总监及高级讲师,负责管理全新的金融(金融科技和金融分析)理学硕士课程,此课程汇集了金融,金融科技,人工智能,监管科技,信息隐私和网络安全方面的最佳行业领导者。周博士拥有超过8年的经验,是一位经验丰富的金融科技专家,在行业和学术联系方面享有盛誉。周博士深厚的行业联系使她能够邀请到腾讯,IBM,瑞银,BNP Paribas,德勤,平安银行,Crypto.com等最大、最优秀的组织中的要员与她合作,把业界最领先最落地的内容整合到她设计的硕士课程当中,成功地建立了紧密的产学合作。周博士是亚洲金融科技师学会的个人信息安全及隐私小组会长,以推动业界对个人信息隐私的关注及法规遵从。同时,她是澳洲会计师公会金融科技委员会副主席,旨在推动各行业数码转型。

在信息隐私专业方面,周博士获得国际隐私协会(IAPP)的专业肯定,授予Fellow of Information Privacy的认可,同时被任命为IAPP香港分会的联合主席。IAPP成立于2000年,是全球最大、最全面的信息隐私社区和资源中心,致力改善及提升全球隐私的关注和监管。周博士熟悉内地与欧盟的信息隐私法规,并取得IAPP的国际认证。她曾为香港独立非执行董事协会、香港会计师公会、香港大学专业进修学院、香港董事学会等机构提供金融科技及个人隐私相关的讲座。

周博士于2012 年在香港理工大学管理及市场学系获得哲学博士学位。她负责教授和协调与金融科技·计算机伦理·商业智能·业务流程和工作流程管理以及业务和资讯系统战略相关的课程。周博士的研究兴趣包括资讯科技治理、金融科技应用、区块链及加密货币。并在国际期刊上发表了5 篇论文·如战略信息系统期刊、工程技术管理期刊和应用专家系统。她曾担任多个国际期刊和会议的评论员,如MIS 季刊和国际生产经济学期刊。

www.linkedin.com/in/drdorothychau



DR. CHAU CHUNG KEI (DOROTHY)

Director of Hong Kong, Macao, and Crossborder Financial Affairs, Tencent

BA, BSc, PhD – Management Information System [(PolyU (H.K.)] CFT, CIPP/E, CIPP/A, CIPM Fellow of Information Privacy (FIP) and Co-Chair of the International Association of Privacy Professionals (IAPP)

Dr. Chau is currently the Director of Hong Kong, Macao, and Cross-border Financial Affairs at Tencent, and is responsible for multiple blockchain and Al-related cross-border financial products. Dr. Chau is also the Director of Tencent Finance Academy, which is responsible for the strategic planning and coordination of Tencent's contribution to fintech talent training, and cooperating with various regulatory bodies and universities to promote Hong Kong to become a fintech talent breeding ground. Before joining Tencent, she was a Senior Lecturer at the HK Baptist University, within the School of Business. Dr. Chau was also the Director of the new Master in Finance (FinTech and Financial Analytics), bringing together the best minds and leaders in Finance, FinTech, A.I., RegTech, Privacy and Cybersecurity. With over 8 years in this space, Dr. Chau is a seasoned FinTech professional with a strong reputation as being an industry and academic liaison. Dr. Chau's deep industry connections has allowed her to bring the biggest and best organizations such as Tencent, IBM, UBS, BNP Paribas, Deloitte, Ping An Bank, Crypto.com and others to work with her to integrate content into her programmes, where she has successfully built industry-academic collaboration. She is also the advisor and chairman of the Data Privacy Special Interest Group of the Institute of Financial Technologists of Asia (IFTA) and the Vice Chairman for Committee of FinTech of the CMA Australia, aiming at promoting the digital transformations in different industries.

Dr. Chau is also the <u>Co-Chair of the International Association of Privacy Professionals (IAPP)</u>, and inducted as a Fellow <u>of Information Privacy (FIP)</u>. In addition to her CIPP/A and CIPM certifications, her Certified Information Privacy Professional / Europe (CIPP/E) certification makes her a sought out expert on the topic of General Data Protection Regulation (GDPR), where she has presented to audiences both locally in Hong Kong and China, including CPA Australia, The Hong Kong Institute of Certified Public Accountants, The Hong Kong Independent Non-executive Director Association, HKUSPACE, The Association of Chartered Certified Accountants, The Hong Kong Institute of Directors, and more.

Dr Chau received her <u>doctoral degree in philosophy in 2012</u>, in the Department of Management and Marketing, The Hong Kong Polytechnic University and was responsible for teaching and coordinating projects relating to FinTech, Computer Ethics, CRM and business intelligence, Business process and workflow, and Business and IS strategies. Dr Chau's research interests include IT governance, Financial Technology, Blockchain and Cryptocurrency. She has published 5 papers in international journals such as Journal of Strategic Information Systems, Journal of Engineering and Technology Management.

For more details, please click on the below.